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P R O T O K Ó Ł  Nr  LVI /23 

 

z sesji Sejmiku Województwa Podlaskiego 

z dnia 27 października 2023 r. 

 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Sejmiku Pan Bogusław Dębski. 

W chwili rozpoczęcia obrad odnotowano obecność 27 radnych. Lista obecności 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Punkt 1 - Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Sejmiku Pan Bogusław Dębski – po sprawdzeniu kworum - 

powitał wszystkich zebranych i otworzył obrady LVI sesji Sejmiku 

Województwa Podlaskiego. 

Punkt 2 - Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Sejmiku Pan Bogusław Dębski poinformował, iż do projektów 

uchwał w punkcie 4 i 5 wpłynęły dwie autopoprawki od Zarządu Województwa, 

które nie wymagają głosowania. Na wniosek Zarządu Województwa nastąpiła 

zmiana dotycząca osoby referującej w punkcie 11 – referującym będzie zastępca 

Dyrektora WUP – Pan  Hubert Ostapowicz.  

Radny Województwa Pan Karol Pilecki – w imieniu klubów KO i PSL – złożył 

wniosek o odwołanie Marszałka Województwa Podlaskiego – Pana Artura 

Kosickiego. Radny wskazał na kilka niefortunnych posunięć ze strony Marszałka 

oraz dodał, iż w ostatnich miesiącach przeżywa on kryzys – tożsamości  

i funkcjonowania. Kryzys tożsamości przejawia się – zdaniem radnego –  

w służbie partyjnym interesom. 

Przewodniczący Sejmiku Pan Bogusław Dębski wyjaśnił, iż rozpatrzenie w/w 

punktu może nastąpić dopiero za miesiąc, na co radny odparł, iż złożony wniosek 

wymaga uzasadnienia. Rady wyliczył kolejno zarzuty: wydawanie publicznych 

środków na promowanie referendum, fatalny stan finansów samorządu 

Województwa Podlaskiego – spółek zależnych od Województwa Podlaskiego np. 

PKS NOVA. Wniosek podpisali wszyscy radni opozycyjnych klubów.  

Przewodniczący Sejmiku Pan Bogusław Dębski dodał, iż powyższy wniosek 

będzie procedowany na kolejnej sesji Sejmiku.  
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Głos zabrał radny Sejmiku Pan Wojciech Grochowski, który – w odniesieniu do 

wypowiedzi Przewodniczącego Sejmiku - doprecyzował, że w ustawie mowa jest 

o 30 dniach.  

Przewodniczący Sejmiku Pan Bogusław Dębski zarządził głosowanie nad 

przyjęciem całego porządku obrad LVI sesji Sejmiku. 

Radni w głosowaniu jawnym przy 26 głosach ZA, 1 wstrzymującym się przyjęli 

porządek obrad LVI sesji Sejmiku. 

Przewodniczący Sejmiku pogratulował zwycięstwa radnym wybranym do Sejmu 

i Senatu w wyborach w dniu 15 października. Poprosił ich o dalszą współpracę  

z samorządem województwa w celu reprezentowania w parlamencie interesów 

naszego regionu. 

Punkt  3 - Przyjęcie protokołu z LV sesji Sejmiku. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Pan Cezary Cieślukowski – w nawiązaniu do zapisu 

w protokole - wystosował zapytanie dotyczące obiecanych informacji dotyczących 

spółki PKS Nova, jak również rozdysponowania zakupionego taboru na poszczególne 

województwa.  

Przewodniczący Sejmiku wyjaśnił, iż w komplecie dokumentów na sesję Sejmiku 

posiada on w/w informacje i powinny się one znajdować w punkcie 13, 14 bądź też 

umieszczone są w punkcie „Informacja Marszałka o bieżącej pracy Zarządu”.  

Wiceprzewodniczący Sejmiku Pan Cezary Cieślukowski zauważył, że bez 

możliwości wcześniejszego zapoznania się z dokumentami dyskusja będzie bardzo 

lakoniczna i mało merytoryczna.  

Następnie Przewodniczący Sejmiku Pan Bogusław Dębski zarządził głosowanie nad 

przyjęciem  protokołu  z LV sesji Sejmiku . 

Radni w głosowaniu jawnym przy 26 głosach ZA przyjęli protokół z LV sesji 

Sejmiku.  

Punkt 4 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Województwa Podlaskiego na lata 2023-2039.  

Projekt uchwały wraz z autopoprawką  przedstawił Skarbnik Województwa  Pan 

Paweł Jungerman.  

Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały i Przewodniczący Sejmiku 

zarządził głosowanie. Radni głosowaniu jawnym przy 26 głosach ZA i 1 

wstrzymującym się podjęli  
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UCHWAŁĘ Nr LVI/873/2023 

Punkt 5 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

województwa na 2023 rok.  

Projekt uchwały wraz z autopoprawką  przedstawił Skarbnik Województwa Pan 

Paweł Jungerman.  

Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały i Przewodniczący Sejmiku 

zarządził głosowanie. Radni głosowaniu jawnym przy 26 głosach ZA i 1 

wstrzymującym się podjęli  

UCHWAŁĘ Nr LVI/874/2023 

Punkt 6 - Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

nadania statutu Podlaskiemu Wojewódzkiemu Ośrodkowi Medycyny Pracy 

w Białymstoku.  

Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały i Przewodniczący Sejmiku 

zarządził głosowanie. Radni głosowaniu jawnym przy 24 głosach ZA podjęli  

UCHWAŁĘ Nr LVI/875/2023 

Punkt 7 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na dokonanie na rzecz Skarbu Państwa darowizny nieruchomości 

położonych w powiatach: grajewskim, hajnowskim i białostockim.  

Radny Województwa Pan Jacek Piorunek zapytał, czy przekazanie działek na 

rzecz Skarbu Państwa odbywa się na wniosek podmiotów, którym są one 

przekazywane czy też jest to własna inicjatywa Zarządu Województwa?  

Dyrektor Departamentu Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami UMWP Pan 

Lesław Wołcz odparł, iż jest to inicjatywa Wód Polskich, które wystosowały 

wniosek do Marszałka Województwa o przekazanie w/w nieruchomości celem 

realizacji statutowych zadań. 

Radni nie zgłaszali więcej uwag do projektu uchwały i Przewodniczący Sejmiku 

zarządził głosowanie. Radni w głosowaniu jawnym przy 24 głosach ZA podjęli  

UCHWAŁĘ Nr LVI/876/2023 

Punkt 8 - Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Miastu Zambrów na budowę ścieżki 

rowerowej wzdłuż ul. Ostrowskiej w Zambrowie.  
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Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały i Przewodniczący Sejmiku 

zarządził głosowanie. Radni głosowaniu jawnym przy 25 głosach ZA podjęli  

UCHWAŁĘ Nr LVI/877/2023 

Punkt 9 - Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

gromadzenia na wydzielonym rachunku dochodów przez szkoły i placówki 

oświatowe prowadzone przez Województwo Podlaskie. 

Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały i Przewodniczący Sejmiku 

zarządził głosowanie. Radni głosowaniu jawnym przy 25 głosach ZA podjęli  

UCHWAŁĘ Nr LVI/878/2023 

Punkt 10 - Informacja w sprawie realizacji zadań oświatowych Samorządu 

Województwa Podlaskiego za rok szkolny 2022/2023.  

Głos zabrał radny Województwa Pan Jacek Piorunek, który poinformował,  

iż w dniu dzisiejszym odbyła się Komisja Edukacji, Sportu i Turystyki, podczas 

której radny uzyskał satysfakcjonującą odpowiedź na większość nurtujących go 

pytań. Jednak chciałby jeszcze uzyskać odpowiedź dotyczącą przeniesienia 

policealnej szkoły medycznej, która znajduje się w zasobach samorządu 

województwa. Od 1 września 2024 rozpocznie się jej funkcjonowanie w nowym 

obiekcie. Radny zapytał, jakie koszty poniósł samorząd województwa na 

zaadoptowanie nowego budynku na cele szkoły oraz w którym miejscu 

usytuowany zostanie internat dla uczniów tej szkoły?  

Przewodniczący Sejmiku Pan Bogusław Dębski zapytał radnego Województwa 

Pana Jacka Piorunka, jak ocenia on sam pomysł przeniesienia lokalizacji 

szkoły?  

Radny odparł, iż decyzja już zapadła, należy kibicować, by budynki na ul. 

Ogrodowej zostały należycie wykorzystane. Szkole zaś należy stworzyć warunki 

do funkcjonowania, gdyż jest to jedyna policealna szkoła medyczna. Szkoły 

medyczne w Suwałkach i Łomży zostały bowiem przekazane dla szkół wyższych 

i mają się dobrze – wyjaśnił radny. Kierunki medyczne, w jakich szkoła kształci 

studentów są niezwykle potrzebne  na rynku (szkoła kształci ok. 600 uczniów).  

Radny dodał, iż „otrzymujemy 14 milionową subwencję oświatową, wydajemy 

zaś ok. 20 milionów”. Zatem 5-6 milionów dopłaca samorząd województwa.  

Marszałek Województwa Pan Artur Kosicki wyjaśnił, iż samorząd 

województwa nie dokłada „ani grosza” do tego, ponieważ to BCO ma obowiązek 

przygotowania obiektu szkoły. I takie ustalenia zapadły już na początku rozmów 
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– dodał Marszałek. Internat umiejscowiony zostanie w nowym budynku szkoły. 

Marszałek zadeklarował, iż w przyszłym roku Zarząd Województwa zwróci się  

z wnioskiem o zwiększenie subwencji oświatowej na tę jednostkę.  

Radni zapoznali się z w/w informacją i nie zgłaszali więcej uwag.  

Punkt 11- Informacja o sytuacji na rynku pracy województwa podlaskiego 

i realizacji zadań w zakresie polityki rynku pracy w 2023 roku (w okresie 

od stycznia do sierpnia 2023 r.)  

Radni zapoznali się z w/w informacją i nie zgłaszali  uwag.  

Punkt 12 - Informacja podmiotów dokonujących analizy oświadczeń 

majątkowych złożonych przez radnych województwa podlaskiego o:  

 

a) osobach, które nie złożyły oświadczenia majątkowego lub złożyły je po 

terminie  

b) nieprawidłowościach stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach 

majątkowych wraz z ich opisem i wskazaniem osób, które złożyły nieprawidłowe 

oświadczenia;  

c) działaniach podjętych w związku z nieprawidłowościami stwierdzonymi 

w analizowanych oświadczeniach majątkowych. 

Radni zapoznali się z w/w informacją i nie zgłaszali uwag.  

Punkt 13 - Informacja Marszałka o bieżącej pracy Zarządu Województwa 

Podlaskiego w okresie od dnia 19 września 2023 r. 

Głos zabrał radny Województwa Pan Jarosław Zygmunt Dworzański, który 

poprosił o szczegółowe wyjaśnienie dotyczące rozdysponowania środków na cele 

promocyjne (radny nawiązał do pkt. III informacji) Czy środki te zostały 

spożytkowane na gazetki i bilbordy promujące referendum, na co Marszałek 

odpowiedział przecząco.  

Marszałek zobowiązał się, iż już w poniedziałek sporządzi dokładny rejestr 

wydatków, który roześle radnym.  

Punkt 14 - informacja o złożonych interpelacjach i udzielonych 

odpowiedziach w okresie od 25 września 2023 roku. 

Radni zapoznali się z w/w informacją i nie zgłaszali uwag.  
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Punkt 15 - Informacja o działalności Przewodniczących Sejmiku 

Województwa Podlaskiego.  

Przewodniczący Sejmiku Pan Bogusław Dębski uzupełnił swoją informację  

i dodał, iż wziął udział w inauguracji roku akademickiego w Uniwersytecie 

Medycznym w Białymstoku.  

Sejmik zapoznał się z w/w informacją i radni nie zgłaszali uwag.  

Punkt 16 - Wolne wnioski, informacje. 

Radny Województwa Pan Waldemar Kwaterski poinformował, iż gmina 

Krasnopol już 18 kwietnia br. zwróciła się z prośbą o wsparcie finansowe 

inwestycji w ramach Funduszu Wsparcie Gmin i Powiatów na realizację zadania 

„Przebudowa drogi gminnej na odcinku Krasnopol – Pawłówka”. Jest to tzw. 

starodroże, które zostało przekazane gminie Krasnopol. W momencie 

wybudowania obwodnicy Krasnopola gmina wielokrotnie zwracała się z prośbą 

o dofinansowanie tej inwestycji lecz zawsze otrzymywała decyzję odmowną. 

Wysokość wnioskowanego wsparcia wynosi 1.5 mln złotych. Radny zwrócił się 

z prośbą u udzielenie odpowiedzi wójtowi gminy Krasnopol i wyjaśnienie, czym 

podyktowana jest decyzja odmowna.  

Marszałek zadeklarował się, iż udzieli odpowiedzi na piśmie.  

Radny Województwa Pan Jacek Piorunek poinformował, iż kilka dni temu 

pojawił się w mediach dramatyczny raport na temat kontroli NIK dotyczącej sieci 

szerokopasmowej w Województwie Podlaskim. Radny powołał się na 

stwierdzenie, iż sieć szerokopasmowa wykorzystywana jest tylko w 2%, 

podmioty aplikujące o nowe środki unijne kompletnie lekceważą istnienie tej sieci 

i tworzą swoją sieć itp. Radny zapytał Marszałka jak to wygląda z perspektywy 

samorządu województwa - czy czynione są działania w celu zapewnienia 

nośności i wykorzystania tej sieci w regionie? Wyniki kontroli są bowiem 

druzgocące dla sieci – stwierdził radny.  

Radny Województwa Pan Karol Pilecki nawiązał do filmu poświęconego 

działalności księdza Stanisława Brzóski i zapytał, kto złożył ofertę na realizację 

filmu i co składa się na wydatkowaną kwotę 500 tysięcy złotych? 

Marszałek zadeklarował, że  na w/w pytanie radnego udzieli odpowiedzi na 

piśmie.  

Radny Województwa Pan Jarosław Zygmunt Dworzański złożył wniosek o 30 

minutową przerwę w obradach.  
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Przewodniczący Sejmiku Pan Bogusław Dębski zarządził głosowanie nad 

wnioskiem radnego Jarosława Zygmunta Dworzańskiego o zarządzenie 30 

minutowej przerwy w obradach.  

Radni w głosowaniu jawnym przy 11 głosach ZA, 16 przeciwnych oraz 1 

wstrzymującym się odrzucili wniosek radnego Województwa Pana Jarosława 

Zygmunta Dworzańskiego.  

Następnie radny Województwa Pan Wojciech Grochowski w imieniu radnych 

klubu PSL złożył wniosek o 30-minutową przerwę w obradach.  

Radni w głosowaniu jawnym przy 13 głosach ZA, 15 przeciwnych odrzucili 

wniosek radnego Sejmiku Pana Wojciecha Grochowskiego.  

Punkt 17 - Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu porządku Przewodniczący Sejmiku Pan Bogusław Dębski 

zamknął obrady LVI sesji Sejmiku Województwa Podlaskiego.  

 

 

Protokołowała     Obradom przewodniczył  

 

Ewa Kapusta          Bogusław Dębski 

 

 


